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Verzoek interpellatie in de raadsvergadering van 25 september

Hierbij verzoekt de SP-fractie een interpellatiedebat te houden op de eerst mogelijke 

raadsvergadering, ie. die van 25 september aanstaande.

Het onderwerp is de invoering van 340 nieuwe afvalverzamelplaatsen en de verwijdering 

van 50 bovengrondse blauwe en oranje afvalcontainers.

De gemeenteraad heeft bij het begrotingsdebat in november 2023 besloten om een 
wijziging aan te brengen in de wijze van afvalinzameling in Hengelo. Dit besluit werd 
genomen door een meerderheid van de raad (Burgerbelangen, WD, PvdA, CDA, D66, 
PW, CU, Groenlinks) en was ingegeven door voorstellen die gedaan werden door een 
zogenaamde raadswerkgroep. Het college gaf in die besluitvormende raad aan dat het 
moeite had met de invoeringsdatum 1 september, daarbij doelend op de besluitvorming 
over de afvalbegroting die daarmee gewijzigd nog voor het einde van 2023 zou moeten 
worden ingevoerd. Andere argumenten of bezwaren voor de invoering van dit voorstel 
werden door de wethouder niet genoemd. En de partijen die het voorstel indienden, 
wilden vooral snelheid en daadkracht; de PMD-vervuiling moest snel een halt toe 
worden geroepen.

Onze inzet voor het debat zal zijn op de volgende punten:

1. De participatie van organisaties en bewoners bij de totstandkoming van dit 
voorstel voor besluitvorming in de raad, en die van na de besluitvorming in 
november vorig jaar tot nu toe.

2. De gewijzigde afvalbegroting naar aanleidingvan dit aangenomen voorstel en de 
ingecalculeerde kosten voor de toename aan afvaldumping vanwege het 
verwijderen van de bovengrondse containers en het extra creëren van 340 
dumpplaatsen voor plastic afval in hoogbouw wijken.

3. Eerste indicaties dat bij het ingevoerde systeem er al dan niet zuiver - dus geen 
verontreinigd PMD-afval kan worden opgehaald.

4. De toegezegde herziening van de 340 ophaallocaties voor plastic zakken; en de 
wijze waarop inwoners in staat worden gesteld om serieus mee te denken over de 
beste locaties. Daarmee samenhangend ook de vraag hoe de toegankelijkheid 
van stoepen gewaarborgd wordt.

5. De effecten van de negatieve publiciteit/ ontvangst door de inwoners over en van 
deze verandering; de effecten daarvan op medewerkers van gemeente, 
Twentemilieu en Gildebor; en hoe dat om te buigen tot een succesvolle 
uitwerking van het nieuwe systeem.

6. Het vooruitzicht over wat de uitvoering van dit voorstel, geïnitieerd vanuit de 
raadswerkgroep voor inwoners betekent voor het vertrouwen in politiek die 
burgerparticipatie, luisteren naar de inwoners centraal zegt te stellen.

Onze vragen zijn dienaangaande dan ook de volgende:



Ad 1. Vragen aan het college: Het college heeft negen maanden de tijd gehad om 
bewoners, met name die van de hoogbouw te betrekken bij de gewijzigde 
afvalinzameling waartoe besloten is. Hoe kijkt het college terug op de ingezette 
mogelijkheden voor bewonersparticipatie? Wat heeft ze gedaan, wat heeft ze 
terugkijkend daarin verzaakt of nagelaten?

Vragen aan de raadswerkgroep: Hoe heeft de raadswerkgroep bewoners betrokken bij 
de totstandkoming van dit raadsvoorstel? In hoeverre heeft zij in haar voorstel gesteld 
dat bewoners van de hoogbouw betrokken zouden moeten worden bij de invoering 
ervan?

Ad 2. Vragen aan het college: Het besluit tot herziening van de aanvankelijk gemerkte 
ophaalplaatsen voor plastic afval (de rode stippen met paal) betekent dat nu in overleg 
met bewoners gekeken gaat worden naar alternatieve plekken die indien wenselijk 
worden aangelegd. Wat zijn de extra kosten die deze herzieningsronde met zich 
meebrengt? Wat betekent dit tav. overschrijding van de begrote kosten? De stroom van 
afvaldump die nu zowel bij de milieueilanden, als bij de plekken waarde bovengrondse 
containers stonden, als bij de nieuwe plasticafvaldumpplaatsen plaatsvindt betekent 
een fors grotere inzet van TwenteMilieu en Gildebor om dit afval te verwijderen en af te 
voeren. Wat zijn daarvan de effecten op de afvalbegroting, welke extra kosten worden 
voor dit jaar voorzien?

Vragen aan de raadswerkgroep: Zijn deze effecten van de invoer meegenomen in het 
raadsvoorstel zoals dit eind vorig jaar is ingediend? Zo ja. hoe zijn deze kosten 
ingeschat? Zo nee, waarom was hier niet in voorzien?

Ad 3. Vragen aan het college: Wat zijn de eerste opbrengsten aan zuiver PMD-afval die 
met dit nieuwe systeem worden bereikt? En hoeveel is hiervan alte gelde gemaakt/ 
aangeboden aan hergebruik van plastic afval i.p.v. verbranden?

Ad 4. Vragen aan het college: Nadat eind augustus er veel protesten kwamen over de 
nieuwe plasticdumpplaatsen: Hoeveel reacties van bewoners zijn er binnengekomen? 
Hoe worden deze beoordeeld door het college? Hoe wordt er samen met de inwoners 
die reageerden gezocht naar een goede oplossing? Welke mogelijkheden hebben 
bewoners om bezwaar te maken tegen de plek als deze, ook na de herziening, niet naar 
tevredenheid is bepaald? Hoe wordt gewaarborgd dat stoepen rondom de 
inzamellocaties te allen tijde toegankelijk blijven voor mensen met een fysieke 
beperking?

Ad 5*,Vragen aan het college: Wat heeft de commotie over de invoering van het nieuwe 
systeem betekend voor de werkdruk en motivatie van gemeenteambtenaren; 
medewerkers van TwenteMilieu en Gildebor? Hoe zorgt het college er voor dat deze 
medewerkers beschermd worden tegen alle negatieve reacties van inwoners?



Ad 6. Vragen aan het college: De wethouder gaf destijds aan dat het college eigenlijk 
vrijwel geen eigenstandig oordeel had over het voorstel van de werkgroep. Hoe 
reflecteert het college nu op de eigen inbreng bij het debat over dit raadsvoorstel? Had 
het college de raad destijds op een prudentere manier kunnen adviseren over dit 
voorstel?

Vragen aan de raadswerkgroep: Hoe kan het dat de raadswerkgroep de te verwachten 
effecten van hun voorstel op de bewoners niet hebben onderkend of benoemd? Hebben 
zij op enige manier burgerparticipatie toegepast bij het voorwerk van hun voorstel? Zo ja, 
hoe kan het dat inwoners dan zo massaal negatief reageren. Denkt de raadswerkgroep 
nog steeds dat de genomen maatregel de kosten/baten bij de inzameling van plastic 
afval in positieve zin zal veranderen? Graag uitleg daarbij!


